
Skolebestyrelsesmøde tirsdag d. 150823 kl. 17.00 – 19.30 

 

Mødeleder: Rikke 

 

Ordstyrer: Signe  

 

Afbud:  Mette Helms 

 

Dagsorden:  

 

29/2023 Godkendelse af referat fra sidste gang 

Godkendt 

30/2023 Nyt fra elevrådet 

Elevrådet er endnu ikke konstitueret til, at de kan i møde. 

31/2023 Transport til idrætsundervisning 

- Status på forældretilbagemeldinger og dagligdagen.  

Alle har svaret JA til, at deres børn må transportere sig til og fra idræt i ALPI-hallerne på 4.-6. årgang. 

Lærerne har haft første runde til idræt og de er alle i gang med at træne. Vi er i proces og vi har fået fine tilba-

gemeldinger. Ledelsen følger det i opstarten og løbende igennem året.  

 

32/2023 Ansættelser 

- Julie, vores teamlærer i 3. årgang skal på barsel fra oktober. Vi har slået en stilling op, som 

kan ses på herning.dk. Samtaler forventes afholdt i perioden 28. – 31. august. Nedsættelse af 

ansættelsesudvalg.  

Ansættelsesudvalg: Morten, Christine, Annette, Signe, Rikke H, Rikke B, Nanna og Anne 

Samtaler bliver tirsdag den 29/8 fra kl. 17.00 

 

- Nyansættelser i SFO  

Vi har ansat nye pædagogmedhjælper, som alle er ansat på 18 timer. En fastansat er gået op i tid og er fast mor-

genbånd mandag til fredag fra 7.00-8.00. 

Vi har pr. 1/8 ansat 2 medhjælpere: en i Højen og en i klubben. Pr. 1/9 har vi ligeledes ansat en i Højen og 1 i 

Klubben, da vores tidligere medhjælpere alle er stoppet pga. videregående uddannelse. 

En pæd.-medhjælper er startet på trainee uddannelse som lærer og er derfor nu ansat i 25% stilling i skoledelen. 

Desuden er der en fast pædagog i uv. På 2. årgang og en fast pædagog i uv. På 3. årgang. 

 



 

  

33/2023 Henvendelse fra Ankestyrelsen.  

Højgårdskolen er – igen – i ministeriets søgelys, da de ikke mener vi overholder regler for klasse-

loft og holddannelse.  

Henvendelsen lyder således:   

Vi beder byrådet i Herning Kommune om en udtalelse på baggrund af henvendelsen. Vi skal bruge 

udtalelsen til at vurdere, om der er anledning til at rejse en tilsynssag. Vi henviser til kapitel VI i 

kommunestyrelsesloven. 

Vi beder byrådet om særligt at redegøre for, hvordan Herning Kommune sikrer, at skolerne i 

kommunen lever op til reglerne for klasseloft (folkeskolelovens § 17), klassedannelse (folkesko-

lelovens § 25) og holddannelse (folkeskolelovens § 25a). 

- Derfor spørges bestyrelsen ind til jeres mening/holdning, som gerne skal vedhæftes udtalel-

sen.  

- MU orienterer nærmere på mødet og har forberedt et udkast til en udtalelse fra bestyrelsen.  

MU orienterede bestyrelsen omkring ovenstående. Der sendes et svar tilbage til Herning kommune fredag. De 

sender det videre til Ankestyrelsen.  

34/2023 Forældremøder  

0. årg 18/9 kl. 19-21 – Rikke H 

1. årg 11/9 kl. 17-19 - Nanna 

2. årg 7/9 kl. 17-19 - Anne 

3. årg 23/8 kl. 18.30-21 - Anne 

4. årg 13/9 kl. 19-21 - Nanna 

5. årg 28/8 kl. 17-19 - Michael 

6. årg  6/9 kl. 19-21 – Rikke H 

Hvem tager hvilke årgange?  

Se ovenfor. 

Hvad skal vi som bestyrelse snakke om? 

PP med udgangspunkt i Årshjulet, forældresamarbejdet dykkes der ned i – Der er 10-15 min. Til rådighed. Hvad er 

principper? Der laves tre punkter, at støtte sig op af. 

 

35/2023 Økonomi / budget 

Samrådet har sendt en udtalelse til byrådet med deres bekymringer omkring skoleområdets sam-

lede økonomi. 

Nedsættelse af gruppe, som laver budgetudtalelse.  

Vil bestyrelsesmedlemmer være med til at skrive høringssvar, så giv lyd og I vil blive inviteret. 



Den 4/9 før Bestyrelsesmødet skrives høringssvaret. 

 

  

36/2023 TEMA: forældresamarbejde  

- Princip for skole/hjemsamarbejdet skal revideres 

- Tilbagemelding fra personalet omkring deres ønsker til skole/hjem samtaler.  

Ledelsen kommer med udkast til revideret princip og evt. samarbejdsaftalen.  

Princippet blev tilrettet og godkendt. 

Skole/hjemsamtaler – Vi rettede lidt til og debatterede om udkastet. 

37/2023 Kort nyt: 

  Nyt fra formanden: 

Samråds formændene og næstformænd har sammen en lukket AULA gruppe. Her har de et forum de kan samtale 

i. Samrådet har sendt et bekymringsbrev om økonomien på skoleområdet til byrådet. 

Fra samråd – Mange steder er der mobilpolitik, men hvad med mobilure? 

Mellemtrinnet har alle mobilhoteller til telefonen. Den findes kun frem, hvis den skal bruges i uv. I SFO1(Højen) 

står der på skrift i folderen, at Mobiltelefoner og mobilure, bedes blive i tasken og skal ikke bruges i SFO-tid. 

Nyt fra ledelsen: 

Intet nyt 

 

38/2023 Eventuelt 

- Næste gang skal der købes dobbelt up på Bridgeblanding. 

- Den 17/4 bedes skolebestyrelsen reservere, så de kan deltage i fælles personalemøde kl. 17-

19.30. 

- 6. årgangs team har mange spændende projekter for 6. årgang det kommende år. 

- 6-. klasse er skolevenner og de nyder det. Både store og små. 

 

 

Punkter til næste møde: 

Se bl.a. tema i årshjulet. 

 

 

     Mvh. Rikke og Morten 

Ref. Christine 


